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CPB: Deficitul bugetar
al Olandei va creºte
în 2014

Deficitul bugetar al Olandei se va
înrãutãþi anul viitor, din cauza mãsu-
rilor de austeritate, avertizeazã Biro-
ul pentru analiza politicilor econo-
mice (CPB) din aceastã þarã.

Conform estimãrilor CPB, defici-
tul bugetar al Olandei va ajunge la
3,3% din PIB anul viitor, de la 3,2%
din PIB, cât este previziunea pentru
anul curent. În luna iunie, CPB anti-
cipa cã Olanda va avea un deficit bu-
getar de 3% din PIB în 2014.

Pe de altã parte, CPB preconizea-
zã cã economia Olandei va avea o
creºtere de 0,5% anul viitor, nu de
1%, cât estima anterior. CPB mai
susþine cã rata ºomajului din Olanda
va urca la 7,5%, de la circa 6% la
începutul lui 2013.

Spania nu ia în calcul noi
mãsuri fiscale majore

Deficitul bugetar al Spaniei se
îndreaptã spre þinta de 6,5% din PIB
stabilitã pentru sfârºitul acestui an,
iar Guvernul nu ia în considerare noi
mãsuri fiscale importante, a afirmat,
ieri, ministrul spaniol al economiei,
Luis De Guindos. Guvernul de la
Madrid a implementat mãsuri de tã-
iere a cheltuielilor bugetare pentru
reducerea deficitului de la 7% din
PIB în 2012.

BCE îndeamnã
guvernele sã stimuleze
investiþiile

Guvernele europene trebuie sã
facã mai mult ca sã stimuleze inves-
tiþiile, în vederea creºterii competiti-
vitãþii, potrivit afirmaþiilor preºedin-
telui Bãncii Centrale Europene
(BCE), Mario Draghi.

(Citiþi articolul integral în pag. 16)

V.R.

Borza: „Îl compãtimesc
pe Victor Ponta pentru
presiunile la care este
supus”

Remus Borza, preºedintele Consi-
liului de Supraveghere al Hidroelec-
trica, va pleca din companie, a decla-
rat, ieri, premierul Victor Ponta la
Târgu Jiu. Domnia sa a fãcut aceastã
afirmaþie, fãrã sã dea ºi alte detalii,
atunci când un preot din Gorj i-a ce-
rut sã-l ajute sã devinã director la Hi-
droserv. Domnul Borza a declarat
pentru ziarul “BURSA”: „Membrii
Consiliului de Supraveghere al Hi-
droelectrica ºi cei ai directoratului
companiei sunt numiþi cu titlu provi-
zoriu, pânã la selectarea administra-
torilor ºi managerilor profesioniºti,
în baza Ordonanþei 109, privind im-
plementarea guvernanþei corporati-
ve în companiile de stat. Cel mai
probabil, la asta s-a referit premierul
Ponta când a spus cã o sã plec”.

Preºedintele Consiliului de Su-
praveghere al Hidroelectrica, care a
fost ºi administratorul judiciar al
companiei, ne-a precizat cã îl com-
pãtimeºte pe Victor Ponta pentru
presiunile la care este supus de cãtre
politicieni, baroni locali ºi servicii:

„Am preluat Hidroelectrica, în vara
anului trecut, cu pierderi de 693 mi-
lioane de lei. Acum compania are
profit de 800 milioane de lei pe pri-
mele opt luni. Care-i raþiunea econo-
micã pentru care eu trebuie sã plec
de la Hidroelectrica?”

ALINA TOMA VEREHA

(continuare în pagina 3)

Raiffeisen International îºi
majoreazã provizioanele
l Acþiunile RBI au scãzut, ieri, cu aproape 5%

Raiffeisen Bank International
(RBI), acþionarul majoritar
la Raiffeisen Bank Româ-

nia, ºi-a revizuit în creºtere estimãri-
le cu privire la nivelul provizioane-
lor pentru creditele neperformante
pe care trebuie sã le constituie în
acest an. Astfel, dacã, iniþial, grupul
financiar se aºtepta ca provizioanele
pentru acest an sã fie de 1,009 mi-
liarde euro, similar valorii de anul
trecut, nivelul din noua prognozã ar
urma sã fie cuprins între 1,1 miliar-
de euro ºi 1,2 miliarde euro. Revizu-
irea a fost determinatã de evoluþia
portofoliilor de clienþi corporate de
la nivelul grupului, al Europei Cen-
trale ºi al Europei de Sud-Est.

Printre principalele cauze care fac
necesarã creºterea provizioanelor se
numãrã deteriorarea unor mari cre-
dite acordate companiilor austriece,
precum ºi împrumuturi cãtre clienþi
din China care sunt implicaþi în ca-
zuri de fraudã, a declarat Susanne
Langer, un purtãtor de cuvânt al
RBI, potrivit Bloomberg.

De asemenea, în Slovenia a avut
loc o analizã a calitãþii activelor din
Slovenia, la solicitarea Uniunii Eu-
ropene, în urma cãreia a fost nevoie
de o majorare a provizioanelor, a
adãugat domnia sa.

ALEXANDRU SÂRBU

(continuare în pagina 15)

CONSILIUL CONCURENÞEI, DESPRE PRIVATIZAREA CFR MARFÃ:

“Nu existã un termen-limitã pentru
depunerea notificãrii GFR”
l Gruia Stoica, deþinãtorul GFR, declara, în urmã cu douã sãptãmâni, cã
are la dispoziþie zece zile pentru notificarea CC l Grup Feroviar Român
încã nu a transmis dosarul de notificare autoritãþii de Concurenþã

G r u p F e r o v i a r R o m â n
(GFR), câºtigãtorul licita-
þiei pentru privatizarea

CFR Marfã, nu are un termen limitã
în vederea notificãrii Consiliului
Concurenþei (CC) pentru obþine-
rea avizului cu privire la finaliza-
rea tranzacþiei cu statul, dupã cum
ne-au spus reprezentanþii CC.

Gruia Stoica, deþinãtorul GFR,
declara , în urmã cu douã
sãptãmâni, dupã semnarea con-
tractului de vânzare-cumpãrare a
pachetului de 51% din acþiunile
operatorului nostru feroviar de
marfã, cã are la dispoziþie zece zile
sã depunã dosarul de notificare la
Consiliul Concurenþei.

Pânã ieri, notificarea nu fusese
depusã, ne-au precizat reprezen-
tanþii autoritãþii din domeniu, care
urmeazã sã aprecieze dacã existã po-
sibilitatea creãrii unei concentrãri
economice în urma achiziþionãrii
CFR Marfã, care deþine circa 50%

din piaþa de profil, de cãtre GFR,
companie cu o cotã de piaþã de
aproximativ 30%.

“Nu existã termen pentru depune-
rea acestei notificãri, iar investitorul,

atâta vreme cât nu deþine pachetul
majoritar de acþiuni, nu poate parti-
cipa la conducerea ei, Ministerul
Transporturilor având dreptul, în
continuare, sã ia decizii cu privire la

CFR Marfã”, ne-au explicat sursele
citate.

Bogdan Chiriþoiu, preºedintele
Consiliului Concurenþei, estima cã,
de la notificarea GFR, va dura o lunã

sã se stabileascã dacã decizia pri-
vind crearea unei concentrãri eco-
nomice va fi luatã la CC sau de
Comisia Europeanã.

Referitor la aceastã situaþie,
domnul Chiriþoiu ne-a declarat:
“Legal, avem circa ºase luni
pentru avizare. În medie, la noi
dureazã aproximativ douã luni
pentru avizarea unui caz simplu,
iar acesta nu este un caz simplu,
ceea ce presupune cã perioada în
care vom da avizul va fi cuprinsã
între douã ºi ºase luni. Nu pot
sã-mi asum cã voi aviza o astfel

de tranzacþie într-o perioadã mai
micã decât media”.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 4)

Surse: Alin Tatu ºi-a vândut
deþinerea la SIF Banat Criºana
l Douã ºedinþe de creºteri spectaculoase ale cotaþiei

O
mul de afaceri Alin Tatu
ar fi renunþat, ieri, la pa-
chetul de 5% pe care îl
deþinea la SIF1 Banat

Criºana, în urma unei tranzacþii deal,
potrivit unor surse din piaþã, pe fon-
dul unor aprecieri spectaculoase ale
cotaþiei, în ºedinþele de vineri ºi de
ieri.

Alin Tatu raportase, în luna mar-
tie, cã a depãºit pragul de 5% din
acþiunile SIF Banat Criºana
(SIF1), iar, ulterior, a fost unul din-
tre opozanþii lui Dragoº Bîlteanu,
preºedintele SIF1. Acesta a propus

în aprilie, împreunã cu Bogdan
Emil Vânãtoru, aprobarea acordã-
rii unui dividend brut de 0,1649
lei/acþiune la SIF1, mai mare decât
variantele avansate de Consiliul de
Administraþie, însã Adunarea Ge-
neralã a decis cã 2012 va fi un an
fãrã dividende la SIF Banat
Criºana. Cei doi acþionari s-au
înscris ºi la alegerile pentru o
nouã conducere, însã nu au obþi-
nut voturile AGA.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 6)

TERMENUL PENTRU CCP A EXPIRAT:

BVB pune derivatele pe hold, Sibex vrea sã supravieþuiascã
l Casa Românã de Compensaþie Sibiu ºi Casa de Compensare Bucureºti au depus la ASF cereri de
autorizare

Sibex vrea sã-ºi salveze piaþa deri-
vatelor, în timp ce Bursa de Valori
Bucureºti îºi pune segmentul futures
în aºteptare, în contextul în care, din
15 septembrie, decontarea acestor

instrumente trebuie sã fie fãcutã prin
Contrapãrþi Centrale autorizate,
potrivit Regulamentului european
EMIR.

Importanþa ºi necesitatea unei

CCP, care necesitã un capital minim
de 7,5 milioane de euro, au fost
întoarse pe toate pãrþile de mai bine
de un an de zile, însã cele douã burse
locale nu au reuºit sã îºi convingã ac-

þionarii sã vinã sã voteze înfiinþarea
unei instituþii locale.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)

Expunerea Bãncilor Strãine pe þara
noastrã a scãzut cu 3,3 miliarde euro
în primul trimestru
l Aurelian Dochia: “Asistãm la o reechilibrare a raportului dintre credite
ºi depozite”

Expunerea bãncilor strãine pe
economia þãrii noastre a scãzut cu
peste 3,3 miliarde dolari în primele
trei luni din acest an, la 46,44 miliar-
de de dolari, cu aproape 25 miliarde
dolari sub nivelul maxim atins la fi-
nele anului 2008, potrivit datelor
Bãncii pentru Reglemente Interna-
þionale (BRI). Ritmul reducerii a
crescut, în trimestrul precedent ex-
punerea coborând cu trei miliarde

dolari faþã de trimestrul anterior.
Datele se referã la activele finan-

þate extern din economie, inclusiv
împrumuturi ale bãncilor strãine cã-
tre companii, bãnci ºi instituþii de
stat, obligaþiuni ºi finanþarea subsi-
diarelor locale ale instituþiilor
financiare strãine.

Astfel, finanþarea externã cãtre þara
noastrã a coborât de la 49,8 miliarde
dolari la sfârºitul anului trecut la

46,44 miliarde dolari la finele lunii
martie. Declinul din primul trimestru
al acestui an a fost resimþit în princi-
pal în zona bãncilor, având în vedere
cã activele finanþate extern din secto-
rul nebancar au scãzut cu numai 500
milioane de dolari, de la 19,7 miliarde
dolari la 19,2 miliarde dolari.

ALEXANDRU SÂRBU

(continuare în pagina 15)


